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Vragen van het lid Jasper van Dijk (SP) aan de staatssecretaris van 
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het hoge collegegeld voor een tweede 
studie (ingezonden 5 augustus 2011). 

Vraag 1
Wat is uw oordeel over het artikel «Tweede studie kan elders veel goedkoper 
zijn»?1 

Vraag 2
Deelt u de mening dat de enorme verschillen in collegegeld voor dezelfde 
studie, bijvoorbeeld een bachelor psychologie in Amsterdam voor 9000 euro 
en in Leiden voor 5100 euro, hoogst opmerkelijk zijn? 

Vraag 3
Gaat u de verschillende tarieven voor dezelfde opleidingen onderzoeken? Zo 
nee, hoe verklaart u dat de universiteiten van Utrecht en Nijmegen hun 
tarieven baseren op gederfde overheidsinkomsten, terwijl de bedragen 
duizenden euro’s van elkaar verschillen? 

Vraag 4
Deelt u de mening van de Stichting Collectieve Actie Universiteiten dat 
universiteiten de onderbouwing van hun tarieven inzichtelijk dienen te 
maken? Zo ja, hoe gaat u deze stichting ondersteunen? Zo nee, waarom laat 
u deze volstrekt ondoorzichtige ontwikkeling voortwoekeren, terwijl universi-
teiten onvergelijkbaar zijn met commerciële bedrijven? 

Vraag 5
Wat vindt u zelf een redelijk collegegeld voor een tweede studie? Moet het 
tarief in verhouding staan tot de werkelijk kosten? Zo ja, wat gaat u onderne-
men om buitensporig hoge collegegelden, bijvoorbeeld 14 000 euro voor een 
master psychologie in Leiden, in te dammen? 

1 de Volkskrant 4 augustus 2011: «Tweede studie kan elders veel goedkoper zijn».

Tweede Kamer, vergaderjaar 2010–2011, Vragen 1



Vraag 6
In hoeverre is uw stelling «dat de collegegeldsystematiek er niet toe hoeft te 
leiden dat een student op hoge kosten wordt gejaagd», een lege huls?2 Hoe 
legt u deze stelling uit aan een student die 17 000 euro moet betalen voor 
een master wiskunde zonder dat hij aanspraak kan maken op fiscale 
voorzieningen? 

Vraag 7
Hoe oordeelt u over het feit dat de twee Amsterdamse universiteiten gelijke 
prijzen hanteren? Is hier sprake van prijsafspraken? 

Vraag 8
Deelt u de mening dat de kosten voor een tweede studie volledig uit de hand 
zijn gelopen? Zo ja, bent u bereid deze voor studenten tot 30 jaar gelijk te 
stellen aan het wettelijk collegegeld? Zo nee, bent u bereid het collegegeld 
voor een tweede studie aan een maximum te verbinden? 

Vraag 9
Hoe voorkomt u dat de hoge collegegelden voor een tweede studie ertoe 
leiden dat studenten afzien van een opleiding? Deelt u de mening dat de 
huidige ontwikkeling niet valt te rijmen met de ambitie om in de Top 5 van 
Kennislanden te komen?

2 Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar 2010–2011, nr. 2839.
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